
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 17. januar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 123
Hvordan ville mandaterne i hver af de 98 kommuner være blevet fordelt ved kommu-
nalvalgene i 2009, 2013, 2017 og 2021, hvis man havde brugt Sainte-Laguës metode 
fremfor den D’Hondtske, og hvordan ville fordelingen have set ud, hvis man med den 
d´Hondtske og Sainte- Laguës metode ikke havde haft nogen valgforbund, og vil ministe-
ren derefter redegøre for, hvilken af de to beregningsmetoder der er mest proportionel 
med vælgernes stemmefordeling for hver enkelt af de 98 kommuner?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christina Thorholm (RV), Jan Bjergskov Larsen (SF) 
og Jette Gottlieb (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jette.Gottlieb@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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